



中三學生選修科目表(2014-2015)

敬啟者：

學校於五月二日舉辦了中三級家長晚會，已詳盡解釋 2014-2017 年度新高中的課程結構，並闡述各選修科的開設原則、同學選修各科的留意事項及相關行政安排。另外，同學已於五月十二日交回選科意向調查表。學校現根據學校資源、大學收生要求、整體學生意願及科目組合的連貫性等因素，以電腦程式輔助編配未來三年新高中的選修科目組合。為了回應多數家長的訴求，學校決定公布來年中四級各選修科的科目組合，以便學生和家長能掌握更多資訊，在高透明度下進行選科程序。

本校 2014-2015 年度中四級選修科基本組合如下：

班別	4A	4B	4C	4D
第一上課時段	核心科目	核心科目	生物 / 物理 / 企會財	
第二上課時段	化學 / 物理 / 中國文學 / 經濟 / 企會財 / 視覺藝術			
第三上課時段	生物 / 化學 / 中國歷史 / 地理 / 歷史 / 資訊及通訊科技			
數學	M (3 組) / M + M1 / M + M2			

\* 4A 及 4B 學生修讀兩選修科 (2X)，4C 及 4D 學生修讀三選修科 (3X)。可供選修學科共 11 個，其中部分學科開設兩個班組。數學科分組教學安排會按學生能力、意願及學校條件設計。原則上，學校建議數學能力較佳同學應考慮加修 M1 及 M2 (數學延伸單元)。

家長及學生填寫選修表前請瀏覽以下網頁，以了解新高中學制及各大學公布的最新入學要求。

<http://www.edb.gov.hk/334>

<http://www.jupas.edu.hk/en/j4>

同學應忠於個人志向、興趣及能力，客觀、持平及理性選擇新高中各選修科目，請於七月二日(星期三)將選修科目表交回班主任。學校將於八月初以郵遞方式個別通知家長選科結果。如有垂詢，請聯絡崔慶華副校長。

此致

中三級家長

仁愛堂田家炳中學校長  
吳潔容 謹啟

附件：科目資料表及選修科目表

二零一四年六月二十四日

✂

回條及選修科目表(請於七月二日交回班主任)

敬覆者：

本人已知悉 貴校新高中課程架構及選修科目事宜。

此覆

仁愛堂田家炳中學校長

學生姓名：\_\_\_\_\_

班 別：\_\_\_\_\_ 班 號：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_

二零一四年七月 日

# 仁愛堂田家炳中學

## 2014-2015 年度新高中課程學生選修科目資料表

請參考以下資料，填寫選修科目表，並於七月二日(星期三)交回班主任。

參考資料：本校 2014-2015 年度新高中課程及選修科，基本組合如下：

班別	4A	4B	4C	4D
第一上課時段	核心科目	核心科目	生物 / 物理 / 企會財	
第二上課時段	化學 / 物理 / 中國文學 / 經濟 / 企會財 / 視覺藝術			
第三上課時段	生物 / 化學 / 中國歷史 / 地理 / 歷史 / 資訊及通訊科技			
數學	M (3 組) / M + M1 / M + M2			

- 學生應按能力、意願及志趣，修讀兩科(2X)或三科(3X)選修科，數學能力較佳同學宜加修數學延伸部分單元一或延伸部分單元二。為了擴闊學習範圍，學生選科可採「理中有文」或「文理商兼備」等原則，科目組合示例如下：

例一(3X)： 生物 + 物理 + 視覺藝術

例二(2X)： 中國文學 + 資訊及通訊科技

例三(2X)： 化學 + 歷史

例四(3X)： 企業、會計與財務概論 + 物理 + 中國歷史

- 選純理科組合可考慮：

例五(3X)： 化學 + 生物 + 物理 + 數學 M2

- 選純文科組合可考慮：

例六(2X)： 中國歷史 + 中國文學

- 選商科組合可考慮：

例七(2X)： 企業、會計與財務概論 + 經濟 + 數學 M1

學生應按意願填寫選科表。

學業表現較佳同學應修讀 3 個選修科， 學業表現中等或稍遜同學宜修讀 2 個選修科。		[A1] 修讀選修科數目意願 (2 科或 3 科)	
核心科目	[請於兩個數學組合方格中填寫意願 1 或 2，以 1 為最優先選擇。]		
4 科	英文 (English Language) 中文 (Chinese Language) 數學：必修部分 (Mathematics: Compulsory part) 通識教育 (Liberal Studies)		
	[B1] 數學：必修部分+ 延伸單元 1 (Mathematics: Compulsory Part + Extended Part Module 1) *單元 1 (微積分與統計)	[B2] 數學：必修部分+ 延伸單元 2 (Mathematics: Compulsory Part + Extended Part Module 2) *單元 2 (代數與微積分)	
* 學校鼓勵學生選修跨範疇科目，以建立較廣泛的知識基礎。			
選修範疇	[請於下列方格中填寫科目意願：以 1 為最優先選擇，填寫 1、2、3、...、11。]		
中國語文、文化 及歷史 (Chinese Language, Culture and History)	[C1] 中國文學 (Chinese Literature)	[C2] 中國歷史 (Chinese History)	
個人、社會 及人文 (Personal Social and Humanities)	[C3] 地理 (Geography)	[C4] 經濟 (Economics)	[C5] 歷史 (History)
科學 (Science)	[C6] 生物 (Biology)	[C7] 化學 (Chemistry)	[C8] 物理 (Physics)
科技 (Technology)	[C9] 企業、會計與財務概論 (Business, Accounting And Financial Studies)	[C10] 資訊及通訊科技 (Information and Communication Technology)	
藝術教育 (Arts Education)	[C11] 視覺藝術 (Visual Arts)		

**選修科目表(2014 - 2015)**

(以 1 為最優先選擇)

修讀選修科數目(X)	
填 2 或 3	
A1 (2X 或 3X)	

數學科組合	
(如不擬選修數學延伸單元，無須填寫本欄)	
填 1,2	
B1(M+M1)	
B2(M+M2)	

選修科目意願	
填 1、2、3、...11	
C1 (中國文學)	
C2 (中國歷史)	
C3 (地理 / Geography)	
C4 (經濟 / Economics)	
C5 (歷史 / History)	
C6 (生物 / Biology)	
C7 (化學 / Chemistry)	
C8 (物理 / Physics)	
C9 (企業、會計與財務概論 / Business, Accounting & Financial Studies)	
C10 (資訊及通訊科技 / Information and Communication Technology)	
C11 (視覺藝術 / Visual Arts)	

就選科事宜的相關提問：

---



---



---



---

班別：\_\_\_\_\_

班號：\_\_\_\_\_

學生姓名：\_\_\_\_\_

日期：\_\_\_\_\_

學生簽署：\_\_\_\_\_

家長簽署：\_\_\_\_\_



**Subject Selection Form for S3 Students (2014-2015)**

A parents' night was held at the school on 2 May to provide parents of S3 students with detailed information on the New Senior Secondary curriculum structure in the 2014-2017 school years, the principles of offering various elective subjects, as well as points to note on subject selection and relevant administrative arrangements. Students have submitted questionnaires on their preferences for elective subjects on 12 May. The school is currently undertaking computer programme-assisted allocation of New Senior Secondary elective subjects for the next 3 years based on factors such as school resources, university admission requirements, overall preferences of students and coherence of subject combinations. As requested by the majority of parents, the school has made a decision to announce the combinations of S4 elective subjects for the next school year. The information will help students and parents make informed decisions and proceed with subject selection in a highly transparent system.

**Basic combinations of S4 elective subjects in the 2014-2015 school year are listed below:**

Class	4A	4B	4C	4D
Block 1	Core	Core	Biology / Physics / BAFS	
Block 2	Chemistry / Physics / Chinese Literature / Economics / BAFS / Visual Arts			
Block 3	Biology / Chemistry / Chinese History / Geography / History / ICT			
Math	M (3 groups) / M + M1 / M + M2			

- \* 4A and 4B students will study 2 elective subjects (2X), while 4C and 4D will study 3 elective subjects (3X). A total of 11 elective subjects are available for selection, with some subjects to be taught in 2 groups. Arrangements for group-based teaching of Mathematics will be made according to the abilities and preferences of students as well as circumstances of the school. In principle, the school advises students with higher abilities in Mathematics to consider selecting additional M1 and M2 modules (extended Mathematics modules).

Parents and students are advised to visit the following websites before completing the subject selection form to understand the New Senior Secondary curriculum and latest university admission requirements.

<http://www.edb.gov.hk/334>

<http://www.jupas.edu.hk/en/j4>

Students should be faithful to their personal aspirations, interests and abilities and adopt an objective, unbiased and rational approach in selecting New Senior Secondary subjects. The elective subject selection form should be submitted to the form teacher on 2 July (Wednesday). Parents will be informed of the results of subject selection by mail individually in early August. For enquiries, please contact Mr. Chui Hing Wa, the Vice-principal.

Ng Kit Yung  
Principal

Attachment: List of elective subjects and subject selection form



Reply Slip and Subject Selection Form (To be submitted to form teacher on 2 July)

\_\_\_\_\_ July 2014

I am notified of the school's New Senior Secondary curriculum structure and matters relevant to the selection of elective subjects.

Class: \_\_\_\_\_ No.: \_\_\_\_\_

Name of student: \_\_\_\_\_

Parent signature: \_\_\_\_\_



**Yan Oi Tong Tin Ka Ping Secondary School**

**List of Elective Subjects for**

**the 2014-2015 New Senior Secondary Curriculum**

Please complete the subject selection form based on the information below and submit the form to the form teacher on 2 July (Wednesday).

Reference information: Basic combinations of S4 elective subjects in the 2014-2015 school year are listed below:

Class	4A	4B	4C	4D
Block 1	Core	Core	Biology / Physics / BAFS	
Block 2	Chemistry / Physics / Chinese Literature / Economics / BAFS / Visual Arts			
Block 3	Biology / Chemistry / Chinese History / Geography / History / ICT			
Maths.	M (3 groups) / M + M1 / M + M2			

- Students can choose 2 (2X) or 3 (3X) elective subjects based on their competences, preferences or interests. Students with better performance in Mathematics are advised to take Mathematics Extended Part Module 1 or Extended Part Module 2 additionally. To broaden their scope of learning, students may adopt a 'science plus art' or 'art, science and business' approach. Some examples of combination of subjects are listed below:

Example 1 (3X): Biology + Physics + Visual Arts

Example 2 (2X): Chinese Literature + Information and Communication Technology

Example 3 (2X): Chemistry + History

Example 4 (3X): Business, Accounting and Financial Studies + Physics + Chinese History

- Students who prefer pure science combinations may consider:

Example 5 (3X): Chemistry + Biology + Physics + Mathematics M2

- Students who prefer pure art combinations may consider:

Example 6 (2X): Chinese History + Chinese Literature

- Students who prefer business combinations may consider:

Example 7 (2X): Business, Accounting and Financial Studies + Economics + Mathematics M1

**Students are to complete the subject selection form based on their preferences.**

<p>Students with above-average academic performance should select 3 elective subjects.</p>		<p><input type="checkbox"/> A1 Preference for the number of elective subjects (2 or 3 subjects)</p>	
<p>Students with average academic performance or below should select 2 elective subjects.</p>			
<b>Core subjects</b>	<p><b>(Please indicate your preference as 1 or 2 in the 2 mathematics combination boxes below. '1' indicates first choice.)</b></p>		
4 subjects	<p>English Language Chinese Language Mathematics: Compulsory part Liberal Studies</p>		
	<p><input type="checkbox"/> B1 Mathematics: Compulsory Part + Extended Part Module 1 * Module 1 (Calculus and Statistics)</p>	<p><input type="checkbox"/> B2 Mathematics: Compulsory Part + Extended Part Module 2 * Module 2 (Algebra and Calculus)</p>	
<p>* Students are encouraged to select multidisciplinary subjects to broaden their knowledge base.</p>			
<b>Disciplines</b>	<p><b>(Please indicate your preferences from 1 to 11 in the boxes below. '1' indicates first choice.)</b></p>		
Chinese Language, Culture and History	<p><input type="checkbox"/> C1 Chinese Literature</p>		<p><input type="checkbox"/> C2 Chinese History</p>
Personal, Social and Humanities	<p><input type="checkbox"/> C3 Geography</p>	<p><input type="checkbox"/> C4 Economics</p>	<p><input type="checkbox"/> C5 History</p>
Science	<p><input type="checkbox"/> C6 Biology</p>	<p><input type="checkbox"/> C7 Chemistry</p>	<p><input type="checkbox"/> C8 Physics</p>
Technology	<p><input type="checkbox"/> C9 Business, Accounting and Financial Studies</p>		<p><input type="checkbox"/> C10 Information and Communication Technology</p>
Arts Education	<p><input type="checkbox"/> C11 Visual Arts</p>		

## Subject Selection Form (2014 – 2015)

('1' indicates first choice)

<b>Choice of number of elective subjects (X) Please fill in 2 or 3</b>	
A1 (2X or 3X)	

<b>Mathematics modules</b> (No need to complete this part if there is no plan to choose an extended Mathematics module) <b>Please fill in 1 or 2</b>	
B1 (M+M1)	
B2 (M+M2)	

<b>Preferences for elective subjects</b> <b>Please fill in 1 to 11</b>	
C1 (Chinese Literature)	
C2 (Chinese History)	
C3 (Geography)	
C4 (Economics)	
C5 (History)	
C6 (Biology)	
C7 (Chemistry)	
C8 (Physics)	
C9 (Business, Accounting and Financial Studies)	
C10 (Information and Communication Technology)	
C11 (Visual Arts)	

Questions relevant to subject selection :

---



---



---



---

Class: \_\_\_\_\_ Class number: \_\_\_\_\_ Name of student: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_ Student signature: \_\_\_\_\_ Parent signature: \_\_\_\_\_